
Transkrypcja LIV sesji Rady Miejskiej w Krobi,  

zwołanej na dzień 19 grudnia 2022 roku 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 

 

Dzień dobry Państwu. Witam serdecznie na posiedzeniu nr LIV sesji Rady Miejskiej w Krobi. 

Witam Pana Burmistrza wraz ze współpracownikami. Witam Dyrektorów, Kierowników 

jednostek obecnych na dzisiejszej sesji oraz Państwa Radnych. Witam także Państwa przed 

ekranami, którzy zdecydowali się śledzić nasze obrady. Proszę Państwa dzisiaj sesja 

budżetowa, podczas której będziemy dyskutować, będziemy uchwalać budżet na rok kolejny 

czyli rok 2023. 

 

Porządek dzisiejszego posiedzenia przedstawia się następująco: 

- punkt 1 – otwarcie i sprawdzenie nieobecności radnych, 

- punkt 2 - przedstawienie porządku obrad, 

- punkt 3 - przyjęcie protokołu z LIII sesji,  

- punkt 4 - informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych 

w okresie międzysesyjnym, 

- punkt 5 - sprawozdanie z działalności Burmistrza Krobi w okresie międzysesyjnym, 

- punkt 6 - rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XL/342/2021 Rady 

Miejskiej w Krobi z dnia 20 grudnia 2021 roku  w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Krobia  na lata 2022 – 2030, 

- punkt 7 - rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy  

Krobia na rok 2022,  

- punkt 8 - rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla obszaru położonego w  Pudliszkach przy ulicach Krobskiej i Stanisława 

Fenrycha, 

- punkt 9 - rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie „Wieloletniego programu 

gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Krobia na lata  2023 – 2028”, 

- punkt 10 - rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej  

w Krobi na 2023 rok,  

- punkt 11 - rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej w Krobi na 2023 rok, 

                - punkt 12 - rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wykazu wydatków, które nie wygasają  

z upływem roku budżetowego 2022, określenia terminów wydatków oraz ustalenia planu 

finansowego tych wydatków, 

- punkt 13 - rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Krobia na lata 2023 – 2031, 

                - punkt 14 - rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwały budżetowej Gminy Krobia na 

rok 2023, 

- punkt 15 - informacja o naliczonych jednorazowych opłatach z tytułu wzrostu wartości 

nieruchomości w związku z uchwaleniem, bądź zmianą miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego w roku 2021, 

- punkt 16  -  wolne głosy i wnioski, 

- punkt 17 - zakończenie. 

Czy ktoś z Państwa chciałby wnieść jakieś zmiany do dzisiejszego porządku obrad? Proszę 

bardzo. Proszę Pan Burmistrz. 

 

 

 



Burmistrza Krobi Łukasz Kubiak: 

 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. Zgodnie z ustaleniami, które miały 

miejsce podczas ostatniego posiedzenia Komisji wspólnych Rady Miejskiej w Krobi chciałbym 

uzupełnić porządek dzisiejszej sesji o dwa projekty uchwał. Pierwszy projekt uchwały dotyczy 

wyrażenia zgody na utworzenie i przystąpienie Gminy Krobia do Klastra Energii Powiatu 

Gostyńskiego. I drugi projekt uchwały brzmi sprostowanie oczywistej omyłki pisarskiej  

w uchwale Nr XLVII/389/2022 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 8 czerwca 2022 roku w sprawie 

wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej niezabudowanej położonej w Krobi. 

Zatem proszę Panie Przewodniczący Szanownych Radnych o uzupełnienie porządku 

dzisiejszej sesji o przedmiotowe projekty uchwał. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 

 

Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa Radnych, Państwa na sali ma propozycję zmian? Nie 

widzę. W związku z tym zamykam możliwość zmiany porządku. Proszę Państwa dwa projekty 

uchwał proponuję wprowadzić odpowiednio. Projekt uchwały dotyczący Klastra 

Energetycznego,  jako podpunkt 15 porządku obrad. Podpunkt sprostowanie pomyłki 

pisarskiej jako punkt 16. Automatycznie punkty dotyczące informacji o naliczonych 

jednorazowych opłatach będzie punktem 17, 18 wolne głosy i wnioski, 19 zakończenie,  

w nowym porządku. Widzę, że nie ma innych propozycji. W związku z tym proponuje, żebyśmy 

przegłosowali wprowadzenie najpierw pierwszego projektu uchwały czyli podpunkt 15 

wprowadzamy projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie i przystąpienie 

Gminy Krobia do Klastra Energii Powiatu Gostyńskiego. Kto z Państwa radnych jest za 

wprowadzeniem tego punktu do porządku obrad proszę o podniesienie ręki naciśnięcie 

przycisku? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że 15 głosami „za” 

wprowadziliśmy projekt uchwały do porządku obrad. I drugi projekt uchwały to jest projekt 

związany ze sprawą sprostowania oczywistej omyłki pisarskiej w Uchwale Nr XLVII/389/2022 

Rady Miejskiej w Krobi z dnia 8 czerwca 2022 roku w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 

nieruchomości gruntowej niezabudowanej położonej w Krobi. Kto z Państwa Radnych jest za 

wprowadzeniem tego projektu uchwały do porządku obrad proszę o podniesienie ręki 

naciśnięcie przycisku? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że 15 głosami „za” 

projekt uchwały został wprowadzony do porządku. I przegłosujemy teraz zaproponowany  

w nowym kształcie porządek obrad. Proszę Państwa Radnych o podniesienie ręki i naciśnięcie 

przycisku tych z Państwa, którzy są za przyjęciem nowego porządku obrad. Kto jest przeciw? 

Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że 15 głosami „za” nowy porządek został przyjęty. Szanowni 

Państwo stwierdzam, że na dzisiejszej sesji obecnych jest 15 radnych, w związku z tym Rada 

jest władna podejmować uchwały. Przechodzimy w związku z przyjęciem porządku obrad do 

jego realizacji. 

 

Punkt 3 przyjęcie protokołu z LIII sesji Rady Miejskiej. Czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś 

propozycje zmian w treści protokołu, który było dostępny w biurze Rady? Nie widzę osób 

chętnych do zabrania głosu. Stwierdzam, że treść protokołu jest Państwu znana. Państwo 

zapoznając się z jego treścią akceptujecie jego treść. Proszę tylko o przegłosowanie tego 

faktu. Proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku tych z Państwa, którzy są za 

przyjęciem protokołu z poprzedniej sesji.  Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, 

że 15 głosami „za” protokół z poprzedniego posiedzenia sesji Rady Miejskiej został przyjęty.  

 

Punkt 4 informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych  

w okresie międzysesyjnym. Mieliście Państwo okazję zapoznać się z treścią sprawozdania. 



Czy ktoś z Państwa ma pytania dotyczące tego dokumentu? Nie widzę zgłoszeń. W związku  

z tym przechodzimy do kolejnego punktu. 

 

Punkt 5 sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. I tu podobnie jak 

w wypadku Przewodniczącego także Państwo mieliście okazję zapoznać się z jego treścią.  

Czy ktoś z Państwa Radnych ma pytania dotyczące tego punktu? Nie widzę zgłoszeń.  

W związku z tym proponuję, żebyśmy przeszli do kolejnego punktu. 

 

Punkt 6 rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XL/342/2021 Rady 

Miejskiej w Krobi z dnia 20 grudnia 2021 roku w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Krobia  na lata 2022–2030. Oddaję głos Panu Skarbnikowi w tym wypadku. 

 

Skarbnik Gminy Damian Walczak: 

 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. Uchwała w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2022-2031. Przypomnę, że prognoza do roku 2031 

została wydłużona podczas Państwa prac na ostatniej sesji Rady Miejskiej. W przedmiotowej 

uchwale dokonujemy zmiany załącznika nr 1 w wyniku zmiany w planie dochodów i wydatków 

na rok 2022 oraz zmian w zakresie na 2023-2025. Dostosowujemy projekt do uchwały 

budżetowej na rok 2023 i wieloletnich prognoz finansowych. Zmiany dotyczą również limitu 

zobowiązań oraz danych uzupełniających. W zakresie przedsięwzięć dokonuje się zmian  

w następujących przedsięwzięciach: Rewitalizacja Społeczno-Przestrzenna Zdegradowanego 

Obszaru Krobia Centrum w części dotyczącej Wyspy Kasztelańskiej. Zmniejszamy limit 

wydatków na rok 2022. Zwiększamy limit na rok 2023. Dokonujemy również zwiększenia 

łącznych nakładów oraz limitu zobowiązań. Jest to związane z przeniesieniem większości 

wydatków przypadających do realizacji w tym roku na rok 2023. Dokonujemy zmiany również 

w zakresie zadania najem lokali związanych ze wspólną obsługą administracyjno-finansową 

jednostek gminy Krobia na lata 2021-2023,  a zmiana dotyczy zwiększenia limitu na rok 2023 

oraz łącznych nakładów i limitu zobowiązań. Kolejne zadanie to Termomodernizacja wraz ze 

zmianą sposobu użytkowania części budynku szklonego na oddział przedszkolny  

w Pudliszkach. Zwiększamy limit na rok 2022  o kwotę 4.200 zł, oczywiście również łączne 

nakłady i limit zobowiązań. Dodaje się nowe przedsięwzięcie z limitem na rok 2022 i 2023 

realizacja grantów w ramach Międzynarodowego Funduszu Wyszehradzkiego Budowania 

Mostów Międzynarodowych, partnerstwo społeczne jako narzędzie wzmocnienia lokalnej 

ekonomii. Zadanie, które było realizowane w tym roku w związku wydłużeniem i zgodą 

instytucji finansującej na wydłużenie na rok 2023. Proponujemy Państwu wyrzucić albo ująć 

to zadanie, przepraszam ująć to zadanie w Wieloletniej Prognozie Finansowej w zakresie 

wydatków wieloletnich przedsięwzięć. Pełen zakres zmian obrazuje Państwu załącznik nr 1  

i numer 2 mniejszej uchwały, a objaśnienia przyjętych wartości pozwalają nam zdefiniować  

i uzasadnić wszystkie zmiany, które są dokonywane w tym zakresie. Dziękuję. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 

 

Dziękuję bardzo Panie Skarbniku. Projektem uchwały zajmowała się w dniu dzisiejszym 

Komisja Budżetu, która wydała opinię pozytywną na temat projektu. Czy ktoś z Państwa 

Radnych chciałby dodatkowo zabrać jeszcze głos w dyskusji? Nie widzę zgłoszeń. W związku  

z tym zamykam dyskusję. Przechodzimy do głosowania. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały 

Nr XL/342/2021 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 20 grudnia 2021 roku w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Krobia na lata 2022-2031. Kto z Państwa Radnych jest za 

podjęciem tej uchwały proszę o podniesienie i naciśnięcie przycisku? Kto jest przeciw?  



Kto się wstrzymał? Dziękuję bardzo. Stwierdzam, że 15 głosami „za” uchwała została 

podjęta. Przechodzimy do punktu kolejnego. 

 

Punkt 7 rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Krobia 

na rok 2022. I ponownie proszę o zabranie głosu Pana Skarbnika. 

 

Skarbnik Gminy Damian Walczak: 

 

Szanowni Państwo, skupię się na uzasadnieniu do projektu uchwały. W załączniku numer 1 

czyli w dochodach dokonujemy w dziale 400 zwiększenia w związku ze zmianą klasyfikacji 

budżetowej. To zwiększenie należy rozpatrywać w korespondencji z działem 853. Chyba  

w piątek, czy czwartek ukazały się sugestie Ministra Finansów dotyczące klasyfikacji dodatku 

dla odbiorców wrażliwych oraz dochodów ze sprzedaży węgla po preferencyjnych cenach, 

dlatego dokonujemy tego przesunięcia. W dziale 600 dokonujemy zmniejszenia planu środków 

z tytułu dotacji unijnej oraz krajowej ze względu na korespondencję pomiędzy Gminą Krobia, 

a instytucją finansującą, przedłużającą się procedurą przekazania środków. Część  środków 

w ramach złożonego wniosku o płatność najprawdopodobniej nie wpłynie w roku 2022. 

Chociaż mamy dobrą wiadomość, też sprzed kilku dni, że wniosek o płatność został 

rozpatrzony pozytywnie. Natomiast kwestia płatności jest uzależniona od dostępności środków 

na rachunku Urzędu Marszałkowskiego. W dziale 750 zmniejszenie planu dochodów  

w ramach programu Funduszy Wyszehradzkich, przesunięcia na rok 2023. W dziale 758 

zwiększamy środki na fundusz pomocy w zakresie zadań oświatowych oraz odsetek. W dziale 

852 zwiększamy środki na fundusz pomocy, stypendia, zasiłki, zakwaterowanie, na podstawie 

porozumienia z Wojewodą i Powiatem Gostyńskim. W dziale 853 dokonujemy zmniejszenia na 

dodatkach węglowych o 102.000, na dodatkach dla gospodarstw domowych o prawie 

300.000, oraz dodatkach dla podmiotów wrażliwych w kwocie 22.331,87 zł. Następuje 

również zmiana klasyfikacji w korespondencji z działem 400. W dziale 855 dokonujemy 

zwiększenia dotacji na zadania zlecone, w tym zwiększenia na świadczenia 500+,  

na wynagrodzenia asystenta rodziny i Kartę Dużej Rodziny. Zmniejszenie dochodów, proszę  

o dokonanie drobnej korekty, nie o kwotę 1.437.537,18 jaką Państwo macie tylko z końcówką 

58 gr, tak samo będzie po stronie wydatków. W załączniku nr 2 czyli po wydatkach 

dokonujemy również tej samej korekty jaka miała miejsce w dziale w zakresie dochodów, czyli 

przeniesienia według klasyfikacji budżetowej w korespondencji z działem 853. W dziale 010 

zwiększamy środki na wpłatę na rzecz Izb Rolniczych. W dziale 750 zwiększamy wydatki na 

wynagrodzenia w administracji, na wsparcie organizacji pozarządowych, współorganizacji 

imprez. Zmniejszamy środki w ramach programu wyszehradzkiego ze względu na 

przesunięcie części wydatków na rok 2023. Dokonujemy również zmniejszenia na inkasie dla 

sołtysów. W dziale 754 zmniejszamy na fundusz wsparcia  Policji. Na ostatniej sesji Szanowni 

Państwo w formie autopoprawki dokonaliśmy zwiększenia. Natomiast zgodnie  

z korespondencją z Komendantem Powiatowym Policji te środki w roku 2022 nie mogłyby 

zostać zrealizowane, wykonane i rozliczone. W dziale 758 dokonujemy zmniejszenia rezerwy 

inwestycyjnej o 67.700 zł. W dziale 801 dokonujemy korekty wydatków oświatowych, 

zwiększamy środki na fundusz pomocy Ukrainie. Przenosimy wydatki bieżące w ramach 

rozliczeń z innymi gminami w zakresie opieki przedszkolnej. W dziale pomocy społecznej  

i rodziny dokonujemy zwiększenia na fundusz pomocy, na stypendia, zasiłki, zakwaterowanie 

na podstawie porozumienia z Wojewodą i Powiatem. Korekty w zakresie zmian dotyczące 

dotacji na zadania zlecone realizowane przez Ośrodek Pomocy Społecznej. Dokonujemy 

zmiany klasyfikacji w planie wydatków Żłobka. Zwiększenie na wynagrodzenia asystenta 

rodziny. Mamy tutaj środki na ten cel oraz zwiększamy wynagrodzenia w ramach Karty Dużej 

Rodziny, również środki z dotacji. W dziale 853 podobnie jak po stronie dochodów 



dokonujemy zmniejszenia na dodatki węglowe, na dodatki dla gospodarstw domowych, na 

dodatki dla podmiotów wrażliwych oraz zmiany klasyfikacji budżetowej. Te zmniejszenia 

Szanowni Państwo są związane z aktualizacją zapotrzebowania. Chciałbym też Państwu 

powiedzieć, że w dniu dzisiejszym otrzymaliśmy, pewnie już ostatnią transzę na wypłatę 

dodatków węglowych dla naszych mieszkańców. Myślę, że wszyscy mieszkańcy, którzy złożyli 

swoje wnioski w terminie i którym ta dotacja została przyznana w najbliższych dniach 

otrzymają już ostatecznie środki. W dziale 900 zmiana dotyczy klasyfikacji budżetowej, 

dotyczy to nasadzeń. W dziale 921 zmniejszamy wydatki na zadania dotyczące ogrzewania 

świetlicy w Gogolewie. Jak za chwilę Państwo usłyszycie w propozycji autopoprawki chcemy 

przenieść to zadanie na rok 2023 wraz z limitem zobowiązań. Zmniejszamy również środki na 

wydatki dotyczące rewitalizacji Wyspy Kasztelańskiej. Również przesuwamy większość 

wydatków na rok 2023 na podstawie korespondencji z wykonawcą tej inwestycji.  

I w załącznikach nr 3 do 7 mamy konsekwencje zmian w planach dochodów i wydatków. Te 

załączniki wskazują nam na fundusz pomocy, fundusz przeciwdziałania covid, środki 

realizowane w ramach dotacji dla jednostek sektora finansów publicznych, zadania zlecone 

oraz wydatki inwestycyjne. Dziękuję. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 

 

Dziękuję Panie Skarbniku za przedstawienie projektu. Informuję Państwa, że projektem 

zajmowała się dzisiaj Komisja Budżetu, która wydała opinię pozytywną. Czy ktoś z Państwa 

Radnych chciałby zadać pytanie dotyczące projektu uchwały? Nie widzę zgłoszeń. Zamykam 

dyskusję. Proponuje, żebyśmy przeszli  do głosowania. Uchwała Nr LIV/352/2022 Rady 

Miejskiej w Krobi z dnia 19 grudnia 2022 roku w sprawie  zmiany uchwały budżetowej Gminy 

Krobia na rok 2022. Proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku tych z Państwa, którzy 

są za podjęciem tej uchwały. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że 15 głosami 

„za” uchwała została podjęta. Przechodzimy do kolejnego punktu. 

 

Punkt  8  rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla obszaru położonego w  Pudliszkach przy ulicach Krobskiej i Stanisława 

Fenrycha. Podczas połączonego posiedzenia Komisji Rady tym projektem zajmowali się 

wszyscy Radni. Dodatkowo Komisja Rolnictwa i Rozwoju Gminy wydała opinię pozytywną na 

temat projektu. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w przedmiocie projektu 

uchwały? Nie widzę zgłoszeń. W związku z tym proponuję, żebyśmy przeszli do głosowania. 

Uchwała Nr LIV/453/2022 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 19 grudnia 2022 roku w sprawie 

Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla obszaru położonego w Pudliszkach 

przy ulicach Krobskiej i Stanisława Fenrycha. Proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie 

przycisku tych z Państwa, którzy są za podjęciem tej uchwały. Kto jest przeciw? Kto się 

wstrzymał? Stwierdzam, że 15 głosami „za” uchwała została podjęta. Przechodzimy do 

kolejnego punktu. 

 

Punkt 9 rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie „Wieloletniego programu gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem Gminy Krobia na lata  2023 – 2028”. I podobnie jak w poprzednim 

przypadku także i tym projektem uchwały zajmowały się połączone Komisje Rady. Komisja 

Oświaty i Spraw Społecznych wydała opinię pozytywną na temat projektu uchwały. Czy ktoś 

 z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w przedmiocie projektu uchwały? Nie widzę 

zgłoszeń? W związku z tym proponuję, żebyśmy zamknęli dyskusję i przeszli do głosowania. 

Uchwała Nr LIV/454/2022 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 19 grudnia 2022 roku w sprawie 

„Wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Krobia na lata 

2023-2028”. Proszę o podniesienie ręki naciśnięcie przycisku tych z Państwa, którzy są za 



podjęciem tej uchwały. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Okej, dziękuję bardzo. 

Stwierdzam, że 15 głosami „za” uchwała została podjęta. Przechodzimy do kolejnego punktu. 

 

Punkt 10 rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej  

w Krobi na rok 2023. Także tym projektem uchwały zajmowały się połączone Komisje Rady. 

Rada Miejska w przyszłym roku planuje zająć się szczególnie kwestiami związanymi z analizą 

stanu dróg oraz inwestycji drogowych w Gminie Krobia, funkcjonowaniem i analizą 

przedsięwzięć z zakresu gospodarki wodnej na terenie gminy Krobia, stałym monitoringiem 

inwestycji rewitalizacji przestrzeni miejskiej, głównie chodzi o Rynek i Wyspę Kasztelańską, 

wykonaniem budżetu za rok bieżący oraz analizą wykonania budżetu za I półrocze roku 2023. 

Tak przedstawia się po krótce plan pracy Rady Miejskiej na rok następny. Czy ktoś z Państwa 

Radnych chciałby zabrać głos w przedmiocie projektu uchwały. Nie widzę. W związku z tym 

proponuję, żebyśmy przeszli do głosowania. Uchwała Nr LIV/455/2022 Rady Miejskiej  

w Krobi z dnia 19 grudnia 2022 roku w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej w 

Krobi na rok 2023. Proszę o podniesienie ręki naciśnięcie przycisku tych z Państwa, którzy są 

za podjęciem tej uchwały. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że 15 głosami 

„za” uchwała została podjęta. 

 

Punkt 11 rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej w Krobi na rok 2023. Podczas wspólnego posiedzenia Komisji 

Rady oraz na osobnym posiedzeniu w tym samym dniu dyskutowaliśmy na temat tego projektu 

uchwały. Komisja Rewizyjna także zaproponowała porządek pracy, między innymi 

zagadnienia związane z analizą gospodarki wodnej prowadzonej w gminie Krobia,  

z wykonaniem budżetu za rok 2022, a także za I półrocze roku 2023. Zajmie się także Komisja 

Rewizyjna sprawą związaną z funkcjonowaniem Centrum Usług Wspólnych w roku kolejnym 

oraz jeżeli będzie takowa potrzeba realizacją innych zadań kontrolnych, które może Komisji 

Rewizyjnej zlecić Rada Miejska. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos  

w przedmiocie projektu uchwały? Poprawić proszę sobie błąd pisarski w uchwale. O już jest 

na bieżąco poprawiony. Dziękuję, proszę Państwa czy jeszcze ktoś ma propozycję zmian? Nie 

widzę. W związku z tym przechodzimy do głosowania. Uchwała Nr LIV/456/2022 Rady 

Miejskiej w Krobi z dnia 19 grudnia 2022 roku sprawy zatwierdzenia planu pracy Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej w Krobi na rok 2023. Proszę o podniesienie ręki naciśnięcie 

przycisku tych z Państwa, którzy są za podjęciem uchwały. Kto jest przeciw? Kto się 

wstrzymał? Stwierdzam, że 15 głosami „za” uchwała została podjęta. Przechodziły do 

kolejnego punktu. 

 

Punkt 12 rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wykazu wydatków, które nie wygasają  

z upływem roku budżetowego 2022, określenia terminów wydatków oraz ustalenia planu 

finansowego tych wydatków. I o zabranie głosu proszę Pana Skarbnika. 

 

Skarbnik Gminy Damian Walczak: 

 

Wysoka Rado. Projekt uchwały dotyczy tych wydatków, które zgodnie z przepisami ustawy  

o finansach publicznych mogą mieć charakter wydatków niewygasających. Definiuje to 

artykuł 263 ustawy o finansach. W załączniku nr 1 wskazujemy Państwu konkretne inwestycje, 

w załączniku nr 2 wskazujemy Państwu na plan finansowy tych inwestycji. Wygląda to w ten 

sposób, że w przypadku podjęcia przez Radę Miejską stosownej uchwały środki związane  

z realizacją tych inwestycji, nie tylko inwestycji, bo to są również zadania bieżące 

przenoszone są, przekazywane są na wyodrębniony rachunek bankowy i w terminie ustalonym 

przez Radę Miejską, zgodnie z załącznikiem nr 1, to jak Państwo widzicie w przypadku 



zadania nr 1 to jest 31 marca załącznikiem nr 2 to 31 stycznia i zadanie nr 3 to również 31 

marca muszą one zostać zrealizowane przez wykonawcę, z którym są zawarte umowy 

zamówienia publicznego. Te zadania dotyczą: nr 1 przebudowa ulicy Odrodzenia i Różewicza 

w pasie dróg gminnych w Krobi, zadanie nr 2 termomodernizacja budynku Przedszkola 

Samorządowego w Pudliszkach przy ul Szkolnej 1a, zadanie nr 4 to jest zadanie bieżące 

wykonanie usługi aktualizacji inwentaryzacji wyrobów zawierających azbest wraz  

z programem usuwania azbestu na terenie gminy Krobia. Uzasadnienie do każdego z tych 

zadań i do przeniesienia wydłużenia terminu realizacji tego zadania wskazaliśmy Państwu w 

uzasadnieniu do projektu uchwały. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 

 

Dziękuję bardzo Panie Skarbniku. Podczas dzisiejszego spotkania na posiedzeniu Komisji 

Budżetu projekt uchwały został zaopiniowany przez Komisję pozytywnie. Czy ktoś z Państwa 

Radnych chciałby zadać pytanie dotyczące projektu uchwały? Nie widzę zgłoszeń. W  związku 

z tym przechodzimy do głosowania. Uchwała Nr LIV/457/2022 Rady Miejskiej Krobi z dnia 

19 grudnia 2022 roku w sprawie wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku 

budżetowego 2022,  określenia terminów wydatków oraz ustalenia   planu finansowego tych 

wydatków. Proszę o podniesienie ręki naciśnięcie przycisku tych z Państwa, którzy są za 

podjęciem tej uchwały. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że 15 głosami „za” 

uchwała została podjęta. Przechodziły do kolejnego punktu. 

 

Przechodzimy do punktu 13, punkt 13 i 14 związany jest projektem budżetu i wpf-u na rok 

przyszły. Projekty te zostają podczas sesji budżetowej procedowane w związku z specjalnie 

przygotowaną uchwał o procedurze uchwalania budżetu. Dlatego te punkty będą troszeczkę 

rozbudowane w pierwszej kolejności punkt dotyczący wpf-u. 

 

Punkt 13 rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Krobia na lata 2023-2031. I w tym wypadku w pierwszej kolejności proszę o zabranie głosu 

Pana Skarbnika. 

 

Skarbnik Gminy Damian Walczak: 

 

Wysoka Rado. Wieloletnia Prognoza Finansowa. Projekt tego dokumentu obejmuje lata 2023-

2031. Projekt ten został przedstawiony Państwu zarządzeniem z 8 listopada nr 194. Króciutko 

scharakteryzujemy ten dokument w kilku dosłownie slajdach. Główne założenia to realizm 

prognoz finansowych, który w dniu dzisiejszym nabywa nieco innego znaczenia. Ten realizm 

jak Państwo wiecie to sytuacja gospodarcza, przede wszystkim wysoka inflacja, również 

niepewność co do kształtowania dochodów, zwłaszcza wydatków, jak również do różnego 

rodzaju zdarzeń, którym my jako samorząd jesteśmy też obciążani i w jakiś sposób 

realizatorami tych zadań powoduje, że ten realizm niestety w zakresie 9 lat budżetowych 

bardzo trudno jest zachować. Natomiast podjęliśmy wszelkie starania aby dokument ten był 

realistyczny, co zresztą o tym za chwilę, potwierdziła w swojej opinii Regionalna Izba 

Obrachunkowa. Staraliśmy się również, aby ten rozwój w najbliższych 9 latach miał 

charakter rozwoju zrównoważonego. No i oczywiście trzeba mieć na względzie przede 

wszystkim bezpieczeństwo, stabilność przepływów finansowych, jak również możliwość 

pozyskania środków zewnętrznych. W roku 2023 przyjęto wartości wynikające z projektu 

budżetu. Z kolei prognoza na lata 2024-2031, tą prognozę wykonano w oparciu o indeksację 

wskaźników dynamiki inflacji oraz dynamiki PKB. To są dane nie jakieś nasze wewnętrzne, 

tylko dane ściągnięte ze strony Ministerstwa Finansów, gdzie jak Państwo widzicie wydaje 



się, że prognozy dotyczące średnio rocznej inflacji od roku przynajmniej 2024 są bardzo 

optymistyczne. Wracając już do konkretnie do naszego dokumentu oprócz tych wszystkich 

przepływów finansowych pozycji jest tam bardzo, bardzo wiele. Chciałbym Państwu zwrócić 

uwagę na stan zadłużenia wynikającego z obligacji. Ten planowany stan zadłużenia na koniec 

roku 2022  to 18.000.000 złotych. Prognozowany stan na 31 grudnia 2023 18.300.000, czyli 

szacujemy, że w przyszłym roku spłacimy 1.500.000 złotych i zgodnie z planem przychodów 

zaciągniemy 300.000 więcej. Natomiast będziemy czynić wszelkie starania, aby tego 

zadłużenia w przyszłym roku nie zwiększać, mając na względzie przede wszystkim bardzo 

wysokie stopy oprocentowania naszych zobowiązań. W powyższej kwocie, czyli tej kwocie 

18.300.000 zł nie uwzględniamy zobowiązań z tytułu umowy z podmiotem Enea, to jest 

obsługa oświetleniowa, które to zobowiązanie jest zaliczane do długu publicznego, kwota 

1.319.563,68 zł. Na ten moment nasze wskaźniki zadłużenia są bezpieczne 7,36%, to 

wskaźnik, który jest ustalony na rok 2023. Natomiast dopuszczalny wskaźnik na podstawie 

średnich 7 lat, taką średnią wybraliśmy w ubiegłym roku mając taką możliwość wynosi 17,40. 

Niestety, co pokazuje Państwu ten wykres już dzisiaj widzimy, że w latach 2027-2028 te dwie 

linie czyli ta linia przerywana z tą linią zieloną zbliżą się dosyć niebezpiecznie czyli jakby te 

nasze możliwości zadłużania w perspektywie najbliższych lat będą zdecydowanie mniejsze. 

Chociaż z drugiej strony należy zwrócić uwagę, że to obniżenie tej naszej zdolności w latach 

2027-2028, częściowo też 2029 jest związane z tym, że opieramy tą prognozę między innymi 

na roku 2023, czyli tym projekcie budżetu, który zdecydowanie z wszystkich najbliższych lat 

jest najtrudniejszy, podobnie zresztą jak będzie to miało miejsce najprawdopodobniej w roku 

2024. Jeśli chodzi o przedsięwzięcia, które są ujęte w załączniku nr 2 tego dokumentu  

w zakresie środków unijnych mamy cztery przedsięwzięcia na łączną kwotę 13.500.000 zł, w 

tym roku w 2023 jest to kwota 6.800.000 zł. Jeden projekt oświatowy, jeden w zakresie 

dostępności usług publicznych czyli Krobskie Centrum Usług społecznych i dwa dotyczą 

rewitalizacji, można powiedzieć tych dwóch części rewitalizacyjnych, oczywiście Rynek  

i Wyspa Kasztelańska. Szybko czas upłynął i w roku 2023 będziemy spłacać ostatnią część 

płatności w ramach Partnerstwa Publiczno-Prywatnego ulica 1 Maja, ulica Kasztelańska. 

Minęło 10 lat, prawie 10 lat i tak jak powiedziałem w roku 2023 nastąpi ostatnia płatność. 

Dokładnie w miesiącu styczniu zapłacimy ostatnią ratę w kwocie 245.000 zł. Na inne 

programy i zadania mamy 12 przedsięwzięć. 10 zadań to są zadania bieżące, 2 to są zadania 

inwestycyjne majątkowe realizowane do roku 2028 na kwotę 11.700.000 zł. Na rok 2023 jest 

to kwota 4.000.000 zł. Te zadania są dosyć zróżnicowane, dotyczą komunikacji, ochrony 

środowiska, oświaty, sportu, obsługi bankowej, najmu lokali, czy planów zagospodarowania. 

To tak w skrócie, jeśli chodzi o Wieloletnią Prognozę Finansową, myślę że więcej też 

powiemy o budżecie o naszej sytuacji przy omawianiu uchwały budżetowej. Myślę, że za 

chwilę też będzie opinia, okazja, żeby Państwu powiedzieć o autopoprawkach. Dziękuję. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 

 

Dziękuję bardzo Panie Skarbniku. Prosiłbym jeszcze o przedstawianie opinii Regionalnej Izby 

Obrachunkowej.   

 

Skarbnik Gminy Damian Walczak: 

 

Myślę, że nie będę czytał Szanowni Państwo tej opinii. Ona jest w materiałach, próbuję to 

wyświetlić, ale niestety się nie udaje. Nie wiem czy coś muszę przełączyć, ale ona jest 

pozytywna, przy składzie Komisji Orzekającej. Dziękuję bardzo. 

 

 



Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 

 

Dziękuję bardzo. Proszę Państwa podczas posiedzeń Komisji, szczególnie Komisji Budżetu 

Komisja zajmowała się projektem uchwały, wydała opinię pozytywną. Tak zresztą jak  

i pozostałe Komisje, które zajmowały się analizą Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Krobia na lata 2023-2031. Otwieram dyskusję. Czy Państwo chcieliby zabrać głos  

w przedmiocie projektu uchwały? Nie widzę. W związku z tym zamykam dyskusję. Proszę 

Państwa mamy dwa głosowania. Autopoprawka oraz uchwała po zmianie. I może najpierw 

autopoprawka. Autopoprawka do Uchwały Nr  LIV/458/2022 Rasy Miejskiej w Krobi z dnia 

19 grudnia 2022 roku w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2023-2031. 

Proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie tych z Państwa, którzy są za podjęciem tej 

autopoprawki. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję. Czekamy za wynik. 

Stwierdzam, że 15 głosami „za” autopoprawka została podjęta. Teraz cały projekt uchwały. 

Uchwała Nr LIV/458/2022 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 19 grudnia 2022 roku w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krobia na lata 2023-2031. Proszę o podniesienie 

ręki naciśnięcie przycisku tych z Państwa, którzy są za podjęciem tej uchwały. Kto jest 

przeciw? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że 15 głosami „za” uchwała została podjęta. 

Przechodzimy do kolejnego punktu. 

 

Punkt 14 rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwały budżetowej Gminy Krobia na rok 

2023. I ponownie w pierwszej kolejności proszę o zabranie głosu Pana Skarbnika, który 

przedstawi treść Zarządzania Burmistrza w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

 

Skarbnik Gminy Damian Walczak: 

 

Projekt uchwały budżetowej na rok 2023 został również przedstawiony Państwu w dniu  

|8 listopada Zarządzeniem Nr 195. Główne założenia to dochody budżetu w kwocie niemal 

70.000.000 zł i wydatki w kwocie o 5.188.418,59 zł wyższej. Na uwagę zasługuje różnica 

pomiędzy dochodami bieżącymi, a wydatkami bieżącymi, czyli tak zwany wynik operacyjny. 

Niestety proszę Państwa w perspektywie tych lat, które macie Państwo przedstawione, czyli 

17 lat budżetowych od roku 2007 do roku 2023, po raz drugi czyli ten 2007 i 2023 mamy 

deficyt bieżący, co jest sytuacją dość niepokojącą. Co prawda ustawa i przepisy o finansach 

pozwalają nam dzisiaj pokryć ten ujemny bilans bieżący środkami wolnymi, środkami między 

innymi kwotą, którą otrzymaliśmy jako dodatkowe PITy w wysokości niemal 2.900.000 zł. 

Natomiast biorąc pod uwagę rzeczywistość gospodarczą, też niepewność co do realizacji 

pewnych wydatków, dochodów bieżących, ale również wydatków bieżących i pewnie 

niedoszacowanie, możliwe niedoszacowanie ze względu na inflację pewnych pozycji jest to 

sytuacja na pewno niepokojąca, która przy dłuższej perspektywie na pewno może 

spowodować nie tylko dla nas ale generalnie była zdecydowanej większości samorządów 

znaczne problemy. Dochody z projektu budżetu w latach 2007-2023, a Państwo widzicie te 

dochody na rok 2023 są niższe niż te w latach poprzednich, ale jest to przede wszystkim 

związane z tym, że program świadczeń wychowawczych 500+ już w roku 2023 całkowicie 

będzie realizowany przez Zakład Ubezpieczeń Społecznych. W ostatnich trzech latach w roku 

2022 od miesiąca maja ale w ostatnich poprzednich latach on był realizowany przez Gminę,  

a było to kilkanaście milionów złotych w skali roku. Głównie z tego powodu jest mniejszy 

poziom dochodów chociaż bardzo niepokoi również niższy poziom dochodów, chociażby  

z tytułu udziałów w podatku od osób fizycznych. Ważną pozycją są dochody podatkowe. 

Minister Finansów przy ustalaniu subwencji wyrównawczej informuje nas co roku jak 

wygląda poziom dochodów podatkowych na mieszkańca w danej gminie w perspektywie, czy 

w ujęciu danych podatkowych na mieszkańca w kraju. Taką analizę Szanowni Państwo tutaj 



przedstawiłem od roku 2013 do rok 2021, bo rok 2021 jest ostatnim zakończonym rokiem 

sprawozdawczym. Widać tutaj pewną tendencję dosyć stałą od roku 2014. Był oczywiście 

można powiedzieć wyjątkowy był rok 2017, gdzie poziom dochodów podatkowych na 

mieszkańca w gminie Krobia wynosił ponad 94% średniej krajowej. Ale był to tak zwany 

podwójny rok wiatrakowy, gdzie mieliśmy podwójne dochody z tytułu podatku od 

nieruchomości od farmy wiatrowej, wtedy takie ustawodawstwo było. Ale generalnie ten 

poziom jest niższy aniżeli 90%. Czyli dochody podatkowe na mieszkańca w naszej gminie są 

niższe niż dochody podatkowe na mieszkańca w naszym kraju. W perspektywie powiatu jest 

tylko jedna gmina, która te dochody ma wyższe, pozostałe mają niższe. Jesteśmy, to zależy 

oczywiście od roku budżetowego gdzieś w granicach od drugiego do czwartego miejsca na 7 

gmin w powiecie. Szanowni Państwo kolejny wykres to graficzne zestawienie kwot wydatków 

z projektu budżetu. Podobna sytuacja jak w przypadku dochodów również widzimy malejące 

wydatki głównie ze względu na świadczenia 500+. Ale prosiłbym, żebyśmy też zwrócili uwagę 

na ten zielony słupek, on jeśli chodzi o projekt budżetu to w roku 2023 jest najwyższy. Mamy 

ponad 20 milionów na tym etapie już wydatków majątkowych, wydatków inwestycyjnych, co 

jest związane przede wszystkim z realizacją inwestycji z udziałem środków zewnętrznych, czy 

to krajowych, czy to środków unijnych. Wydatki na obsługę długu to są kwoty zadłużenia 

planowane z projektu budżetu, one nieco później przy danych rozliczeniowych mają inny 

kształt. Kwoty nominalne oczywiście są bardzo ważne. Natomiast chciałbym Państwu zwrócić 

uwagę na tą ostatnią kolumnę czyli proporcje kosztów obsługi długu do zadłużenia. Niestety 

mamy tutaj bardzo niepokojący i negatywny obraz tego, co się w 2023 roku wydarzy. Proszę 

zwrócić uwagę rok 2021, 2022 w projektach budżetu szacowaliśmy, że poziom będzie 

znacznie poniżej 2%, czyli proporcja kosztów obsługi do długu. Natomiast w roku 2023 

oczywiście nie wiemy jak dalej będą kształtowały się stopy procentowe, chociaż prezes 

Narodowego Banku Polskiego twierdzi, że raczej tych wzrostów nie będzie. Ale zobaczymy jak 

to się realnie będzie układało. Natomiast ponad 7% to jest koszt obsługi długu w stosunku do 

kwoty zadłużenia. Wcześniej tak jak już powiedziałem no cztero-, pięciokrotnie niżej. Niestety 

od razu ma to przełożenie na kwotę nominalną 1.450.000 zł. Tyle mamy zaplanowane na rok 

2023. To też jakby uzasadnia to, co Państwu powiedzieliśmy chwilę wcześniej, że będziemy 

raczej starali się w roku 2023 nie zwiększać naszego poziomu zadłużenia. Najważniejsze może 

nie, ale większe inwestycje, właściwie wszystkie za chwilę Państwu widzicie, bo kwota ta 

przedstawia się można powiedzieć bardzo ambitnie. Ilościowo być może tych pozycji nie ma 

zbyt wiele, ponieważ w roku 2023 będziemy przede wszystkim skupiać się na zakończeniu 

realizacji już rozpoczętych oraz zrealizowaniu inwestycji, na które pozyskaliśmy środki 

zewnętrzne. Bardzo krótki, taki szybki przegląd tych pozycji. Wyspa Kasztelańska, 

Rewitalizacja Rynku. Pozycja pierwsza Wyspa Kasztelańska zostanie zwiększona  

o niewykorzystane środki z roku 2022. Termomodernizacja trzech budynków, czyli OPS, 

przedszkole i szkoła w Starej Krobi, druga część tej termomodernizacji. Przebudowa 

rozbudowa ulicy Zachodniej, Korczaka oraz Jana III Sobieskiego czyli tych ulic znajdujących 

się przy cmentarzach parafialnych, w budżecie 6 milionów złotych. Modernizacja dróg 

gminnych w kilku miejscowościach, drogi z płyt prawie 4 miliony złotych. To są te dwie 

inwestycje, na które uzyskaliśmy środki, a patrząc na termomodernizację, na niektóre 

pozyskaliśmy środki w ramach Programu Inwestycji Strategicznych Polski Ład. Rozbudowa 

sieci kanalizacji sanitarnej w miejscowości Niepart. Spłata, bo będziemy w ciągu 5 lat 

dokonywać jakby częściowej spłaty na rzecz między innymi Międzygminnego Związku 

Wodociągów i Kanalizacji w Strzelcach Wielkich. Ta kwota, jak Państwo oczywiście na to 

wyrazicie zgodę zostanie zwiększona o 900.000 zł, z tych środków, które Strzelce oddadzą 

nam, właściwie oddały nam już w ubiegłym tygodniu, gdyż to zadanie będzie realizowane w 

całości w roku budżetowym 2023. Dokumentacja na budowę ścieżki przy ulicy Poznańskiej. 

Na zakup sprzętu strażackiego. Dotacja na wymianę kotłów oraz przydomowych oczyszczalni 



ścieków. Ulepszenie nawierzchni na drogach osiedlowych w miejscowości Niepart, 

dokumentacja również jest to związane z budową kanalizacji. Pomoc finansowa dla Powiatu 

650.000 zł, na ten moment mówimy o zadaniu dotyczącym budowy chodnika, ścieżki przy 

ulicy Mickiewicza w Krobi w kierunku do miejscowości Chumiętki. I termomodernizacja 

przedszkola w Pudliszkach i budynku szkoły w Pudliszkach. Dwa zadania w ramach naboru 

dla gmin popegeerowskich w ramach Polskiego Ładu. Budowa i przebudowa obiektów 

sportowych czyli dokumentacja na stadion. Ostatnia rata, tak jak już Państwu mówiłem 

płatności w ramach Partnerstwa Publiczno-Prywatnego. Budowa zbiorników 

bezodpływowych przy budynkach mieszkalnych  w zabudowie bliźniaczej w Domachowie. 

Szanowni Państwo kolejny slajd to zestawienie kwot z projektu uchwały budżetowej  na rok 

2022 w porównaniu z rokiem 2023, jak nam to się zmieniało w ujęciu poszczególnych 

jednostek. Zdecydowanie największy wzrost w zakresie wydatków inwestycyjnych, dlatego jest 

to odzwierciedlenie w Urzędzie Miejskim w Krobi. Ale też możemy tutaj zrobić krótki przegląd 

naszych jednostek, czyli trzech szkół, dwóch przedszkoli i budynku jednostki Miejsko-

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. Tutaj widzimy zmniejszenie o 4.500.000 zł, jest to 

właśnie związane z tym, że program 500+ już nie będzie realizowany w roku 2023. Żłobek 

oraz Centrum Usług Wspólnych. Podstawowe wskaźniki makroekonomiczne, które 

stosowaliśmy, albo powinniśmy stosować do prac konstrukcyjnym nad budżetem,  

to prognozowany wzrost cen towarów i usług. Szanowni Państwo my takie wytyczne 

dostaliśmy. No nie zawsze można było, albo właściwie trudno było się nawet z niektórymi z 

nich zgodzić, bo wiemy Szanowni Państwo jaka dzisiaj jest inflacja. Ona nie wynosi 9,8%, 

tylko z tego co pamiętam 17,4. Średnioroczny wskaźnik wzrostu wynagrodzeń w państwowej 

sferze budżetowej na poziomie 7,8%. Niestety również ten wskaźnik nie jest na ten moment 

zastosowany dla wszystkich pracowników. W pierwszej kolejności próbowaliśmy zaspokoić te, 

może nawet nieoczekiwania, ale te potrzeby związane ze wzrostem minimalnego 

wynagrodzenia, które w skali roku będzie wynosiło, jak  Państwo wiecie 20%. Wzrost 

wynagrodzeń dla nauczycieli na poziomie 7,8%, to jest pozycja zabezpieczona w projekcie 

budżetu. No a w tym wszystkim jest wzrost PKB w ujęciu realnym o 1,4%. Króciutko  

o wzroście tego minimalnego wynagrodzenia. My przy pracach konstrukcyjnych 

zastosowaliśmy wskaźniki kwoty, które były pierwotnie przez władze centralne nam wskazane, 

czyli wzrost od stycznia do kwoty 3.383 i wzrost od lipca od kwoty 3.450. W międzyczasie na 

początku września pojawiły się nowe wytyczne. Natomiast my nie mamy na ten moment 

jeszcze tych kwot zabezpieczonych. Będziemy też pracować nad nową konstrukcją budżetu  

i zmianami przy okazji rozliczania wolnych środków. Niestety brak zaplanowanego wzrostu 

dla pozostałych pracowników staje się naszemu udziałem i to jest myślę jedno z największych 

wyzwań. Z tego co wiem również Państwo w swoich opiniach zwracaliście uwagę.  Wzrost 

dochodów podatkowych o 11,8 jeśli chodzi o nieruchomości. Środki transportowe, podatek 

rolny około 20%. Pozwoliło nam to wygospodarować dodatkowe dochody dla naszego 

budżetu. Chciałbym Państwu tylko dodać w tym momencie, że subwencja oświatowa ma się 

nijak do naszych wydatków oświatowych. Obecnie wydatki oświatowe przewyższają już 

poziom subwencji innych dochodów bieżących na oświatę o ponad 8.000.000 złotych. 

Nastąpił tutaj w ostatnich dwóch latach drastyczny wzrost. To tyle jeśli chodzi o projekt. Za 

chwilę autopoprawka, ale to myślę, że w odpowiednim momencie.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 

 

Panie Skarbniku proszę o przedstawienie opinii RIO. 
 

 

 



Skarbnik Gminy Damian Walczak: 

 

Do projektu uchwały budżetowej zostały wydane dwie opinie Regionalnej Izby 

Obrachunkowej składu orzekającego członków kolegium z Leszna. Te opinie są pozytywne. 

Jedna oczywiście dotyczy projektu uchwały budżetowej, a druga dotyczy sfinansowania 

deficytu budżetowego.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 

 

Dziękuję bardzo za informacje. W procedurze uchwalania budżetu także Komisje Rady 

Miejskiej, funkcjonujący Radni w tych Komisjach, mówię o Komisji Rolnictwa i Rozwoju 

Gminy, Komisji Oświaty i Spraw Społecznych, Komisji Rewizyjnej oraz Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji wydały pozytywne opinie na temat projektu uchwały budżetowej oraz jak 

mówiłem już wcześniej Wieloletniej Prognozy Finansowej. Także prace nad projektem 

budżetu na rok przyszły prowadziła Komisji Budżetu. I o zabranie głosu proszę teraz 

Przewodniczącego Komisji. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu Lech Bem: 

 

Panie Przewodniczący. Wysoka Rado. Panie Burmistrzu. Komisja Budżetu odbyła trzy 

posiedzenia w celu zaopiniowania projektu budżetu gminy Krobia na rok 2023. I tutaj mamy 

kilka wniosków, które tam się w trakcie pracy znalazły. Członkowie Komisji z niepokojem  

przyjęli informację o braku środków na wzrost wynagrodzeń, o czym dzisiaj już była mowa, 

dla pracowników administracji i obsługi, którzy nie będą objęci mechanizmem wzrostu 

minimalnego wynagrodzenia. W toku dyskusji zaproponowano, aby po zamknięciu  

i rozliczeniu roku budżetowego 2022 w przypadku wystąpienia wolnych środków w pierwszej 

kolejności wygospodarować pulę środków na wzrost wynagrodzeń dla tych pracowników 

przynajmniej według średniorocznego wskaźnika wzrostu wynagrodzeń  w państwowej sferze 

budżetowej o 7,8%. Kolejny wniosek, który wypracowaliśmy, to jest prośba o to, żeby  

w ramach tych wolnych środków wykonać dokumentacje techniczne na zadania, które  

w najbliższej przyszłości mogą być realizowane z różnych programów rządowych, nie tylko 

rządowych, ale i unijnych. Szczególnie chodzi tutaj o środki na inwestycje drogowe. Kolejną 

rzeczą, która była wskazana ta sprawa przez Burmistrza. Chodzi o ogłoszenie naboru  

w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków z możliwym dofinansowaniem do 

3.500.000 zł, przy  wkładzie własnym 2%. No i krótki termin naboru jest do złożenia wniosku 

do 31 stycznia 2023 roku.  Komisja proponuje, aby dokonać w związku z tym zmiany  

w projekcie uchwały budżetowej w zakresie załącznika nr 2 plan wydatków budżetowych  

i konsekwentnie załączniku nr 3 oraz postanowieniach uchwały i zabezpieczyć kwotę 70.000 zł 

na rewitalizację budynku Ratusza, czyli w ramach tego programu. Zadanie to wpisuje się  

w cele programu, a ponadto po zakończeniu rewitalizacji Rynku zmodernizowany budynek  

doskonale wpisałby się w zrewitalizowaną przestrzeń centrum Krobi. Należy również 

nadmienić, że budynek ten wymaga pilnej interwencji w zakresie przede wszystkim remontu 

elewacji, wymiany stolarki okiennej i drzwiowej oraz wymiany niektórych instalacji. Źródłem 

pokrycia tych wydatków powinny być według Komisji środki zabezpieczone w rezerwie 

inwestycyjnej na rok 2023. Tam jest kwota 131.450 zł. Gdybyśmy z tego przeznaczyli 70.000 

na rewitalizację tego Ratusza, to zostałoby wtedy 61.450 zł. Mając powyższe na uwadze 

Komisja opiniuje projekt budżetu na rok 2023 pozytywnie, jednogłośnie, przy obecności 

wszystkich członków Komisji. Dziękuję. 

 

 



Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 

 

Dziękuję bardzo Panu Przewodniczącemu za opinię Komisji Budżetu w sprawie projektu 

budżetu na rok przyszły. Proszę teraz o zabranie głosu Pana Burmistrza, który przedstawi 

wnioski nie uwzględnione w projekcie budżetu na rok przyszły.  

 

Burmistrza Krobi Łukasz Kubiak: 

 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. Pozwolicie, że w pierwszej części 

wypowiedzi będę posiłkował się danymi i podstawami prawnymi, żeby też rzeczowo 

odpowiedzieć na pytanie, jakie wnioski nie zostały ujęte w projekcie budżetu na rok 2023. Jak 

Państwo Radni doskonale pamiętają, podstawą prawną do zajęcia stanowiska burmistrza  

w przedmiotowej sprawie jest zapis paragrafu 11 punkt 4 uchwały Rady Miejskiej w Krobi  

z czerwca 2010 roku w sprawie trybu pracy nad projektem uchwały budżetowej Gminy 

Krobia. Zgodnie z paragrafem 1 ustęp 4 cytowanej powyżej uchwały we wrześniu są składane 

do Burmistrza wnioski Radnych, Sołtysów, Rad Sołeckich, mieszkańców naszej gminy właśnie 

w sprawie wprowadzenia zadań do budżetu gminy. W trybie pracy nad tegorocznym budżetem 

wpłynęło 19 wniosków, między innymi Państwa Radnych, przedstawicieli Rad Sołeckich, 

organizacji pozarządowych i różnych instytucji i samych mieszkańców. Te propozycje 

Szanowni Państwo podzieliliśmy na następujące rodzaje przedsięwzięć z zakresu między 

innymi dróg gminnych, to były 4 wnioski, z zakresu dróg powiatowych, to były 2 wnioski,  

z zakresu infrastruktury świetlic wiejskich, tu tych wniosków było najwięcej bo aż 9,  

w zakresie melioracji wpłynął 1 wniosek i Szanowni Państwo w zakresie zadań 

nieinwestycyjnych wpłynęły do nas 3 wnioski. Wnioski dotyczyły Szanowni Państwo 12 

miejscowości zlokalizowanych na terenie całej gminy, to jest Bukownicy, Chumiętek, 

Ciołkowa, Domachowa, Kuczyny, Kuczynki, Przyborowa, Rogowa, Starej Krobi, Sułkowic, 

Wymysłowa i Żychlewa. Z tych 19 wniosków 5 przedsięwzięć zostało bezpośrednio ujętych  

w projekcie budżetu. To jest zadanie dotyczące budowy zatoczki w miejscowości Rogowo, 

dotacja dla naszej Spółki Wodnej w zakresie melioracji, dofinansowanie też funkcjonowania 

Warsztatów Terapii Zajęciowych w miejscowości Piaski, zawody wędkarskie przy współpracy 

ze „Stowarzyszeniem Syrenka” w Rogowie oraz place zabaw w Przyborowie. Kolejnych kilka 

przedsięwzięć będzie branych pod uwagę podczas realizacji roku budżetowego dotyczyć 

będzie właśnie tych zadań, na które między innymi z funduszu sołeckiego, który jak Państwo 

Radni doskonale wiedzą będzie jeszcze trwał do końca bieżącego roku. Zostały zakupione 

materiały budowlane, też będziemy starać się Szanowni Państwo w pierwszej kolejności 

zrealizować te przedsięwzięcia, tak jak powiedziałem, na które ten materiał budowlany został 

już zrealizowany, ale o tym też będzie mowa między innymi, tak jak Pan Przewodniczący 

Komisji Budżetu już wspomniał przy analizie ewentualnych tak zwanych wolnych środków.  

Są też kosztowne zadania Szanowni Państwo inwestycyjne, między innymi poszerzenie drogi  

w miejscowości Ciołkowo, czy też rozbudowa wigwamu w Kuczynce, o co też od kilku lat już 

wnioskują mieszkańcy tejże miejscowości. Niestety te zadania zostały też w czasie na ten 

moment odłożone. 2 wnioski dotyczą zadań powiatowych, mówimy o remoncie drogi między 

innymi w miejscowości Przyborowo, na której realizację Gmina Krobia złożyła wniosek  

w ramach też między innymi Polskiego Ładu, jak Państwo Radni doskonale pamiętają. Też 

mamy wniosek dotyczący budowy i remontu drogi w Wymysłowie. Te zadania Szanowni 

Państwo są ujęte na długiej liście zadań inwestycyjnych, które są co roku zgłaszane do 

samorządu Powiatu Gostyńskiego. Więc cały czas będziemy zgodnie czy z Państwa wolą,  

z wolą mieszkańców Powiatowi Gostyńskiemu przypominać o konieczności realizacji tych 

przedsięwzięć inwestycyjnych. Szanowni Państwo to wszystko co przedstawiłem składa się na 

to, iż niestety potrzeb cały czas jest więcej niż naszych możliwości finansowych. Ale myślę, że 



Szanowni Państwo jak co roku wspólnie z naszymi mieszkańcami, z Państwem Radnymi,  

z Sołtysami, z wszystkimi liderami społecznymi będziemy starali się wspólnymi siłami tak 

wiele zadań i przedsięwzięć zarówno tej natury inwestycyjnej, jak również tej natury 

Szanowni Państwo społecznej zrealizować. Więc też zapraszam Państwa do tej współpracy 

już dzisiaj. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 

 

Dziękuję Panie Burmistrzu. Proszę teraz o zabranie głosu Pana Skarbnika, który przedstawi 

autopoprawki do uchwały budżetowej zaproponowane przez Pana Burmistrza. 

 

Skarbnik Gminy Damian Walczak: 

 

Po stronie dochodów proponujemy Państwu zwiększenie o kwotę 1.105.902 zł, to jest 

niezrealizowany prawdopodobnie w roku 2022 dochód z tytułu dotacji na rewitalizację. 

Rewitalizacja Rynku to w kwocie 976.000 środki unijne oraz ponad 130.000 środki krajowe. 

Zwiększamy dochody o 38.000 wpływy z dzierżawy gruntów. Te wyższe stawki są między 

innymi związane ze wzrostem podatku rolnego. Dokonujemy zwiększenia niezrealizowanych  

w 2022 dochodów na realizację grantu Funduszu Wyszehradzkiego. To zadanie jak przed 

chwilą Państwo zadecydowaliście przy WPF-ie wprowadziliśmy do Wieloletniej Prognozy 

Finansowej, więc będą jeszcze te wydatki realizowane w przyszłym roku. Miejmy nadzieję, 

 że również dochody proporcjonalnie do wydatków otrzymamy w roku 2023. Od kilku dni 

mamy porozumienie z Wojewodą oraz Powiatem Gostyńskim. Kwota 13.020 jest związana 

właśnie z tym porozumieniem i z pobytem obywateli Ukrainy na terenie naszej gminy. 

Zwiększenie dochodów o 70.000 zł dotyczy środków z Programu Rozwoju Obszarów 

Wiejskich środków unijnych na realizację zadania świetlicy w Gogolewie. Ten wiosek został 

pozytywnie zaakceptowany. Jeśli chodzi o wydatki dokonujemy zamiany klasyfikacji 

budżetowej w administracji. To jest przeliczenie środków na odpis na Zakładowy Fundusz 

Świadczeń Socjalnych i zwiększenia na PFRON. Dokonujemy zwiększenia środków na 

funkcjonowanie Centrum Usług Wspólnych. Jest to związane z tym przeniesieniem, o którym 

Państwu mówiłem, część wydatków za najem oraz zwiększenie na usługę związaną  

z ogrzewaniem. Zwiększamy dochody o kwotę 38.455 z tytułu realizacji grantu w Funduszu 

Wyszehradzkim.  Wsparcie ekonomii społecznych, środki których gmina nie wykorzystała  

w roku 2022. O 3000 zł zwiększamy środki na wypłatę świadczenia pieniężnego dla żołnierzy 

rezerwy odbywających ćwiczenia wojskowe. Dokonujemy zmniejszenia rezerwy oświatowej  

o 22.410, inwestycyjnej o kwotę 100.000 zł. To jest kolejna rzecz, którą będziemy chcieli 

prosić Państwa o zmianę z wolnych środków, aby ta rezerwa inwestycyjna na przyzwoitym 

poziomie została odtworzona, gdyż dzisiaj jest ona w kwocie zdecydowanie za niskiej patrząc 

na poziom inwestycji, który mamy w roku 2023. Zwiększamy również wydatki podobnie jak 

dochody o tą samą kwotę na wydatki właśnie związane z pobytem obywateli Ukrainy na 

terenie gminy Krobia, mamy tutaj porozumienie z Wojewodą i Powiatem Gostyńskim. 

Realizujemy sprzedaż węgla. W dniu dzisiejszym kilkunastu pierwszych mieszkańców 

zapłaciło i pewnie już odebrało kilkanaście ton węgla. W przyszłym roku myślę, że ta 

częstotliwość i poziom w jakim będziemy mogli tą sprzedaż realizować będzie zdecydowanie 

większa. Więc zabezpieczmy już dzisiaj kwotę 1.000.000 zł z tytułu i dochodów i wydatków z 

tytułu zakupu i sprzedaży tego węgla, to mniej więcej jest równowartość 500 ton.  Oczywiście 

warunkiem koniecznym jest to, że ten węgiel będzie dla gminy Krobia dostępny. Zwiększenie 

wydatków o 135.000 zł dotyczy również świetlicy w Gogolewie i przeniesienia zadania z roku 

2022, a zadanie dotyczy zmiany sposobu ogrzewania tej świetlicy. Zwiększamy wydatki  

o 70.000 zł i jest to realizacja postulatu Komisji Budżetu, którą Pan  Burmistrz w formie 



autopoprawki chciałby Państwu zaproponować na wykonanie dokumentacji na realizację 

zadania związanego z modernizacją budynku Ratusza w Krobi. W terminie styczniowym 

chcielibyśmy taki stosowny wniosek w ramach Polskiego Ładu Programu Inwestycji 

Strategicznych złożyć.  Kwota 1.105.902 zł, to niezrealizowany w roku 2022 wydatek na 

zadanie dotyczące rewitalizacji Wyspy Kasztelańskiej. Wykonawca poinformował nas  

w ubiegłym tygodniu, że zrealizuje wydatek w roku 2022 w kwocie maksymalnej 400.000 zł 

netto. Więc cała ta kwota, która nie była wydatkowana w roku 2022 jest przeniesiona na rok 

2023. I dokonujemy również zmiany klasyfikacji budżetowej w zakresie umieszczenia w pasie 

dróg powiatowych tablic turystyczno-reklamowych miejscowości Domachowo. 

Podsumowanie, dochody i wydatki zwiększamy o tą samą kwotę 2.254.167 zł. Zwiększamy 

wydatki majątkowe i dokonujemy również korekty postanowień uchwały poprzez zmianę 

załączników wskazanych Państwu w uzasadnieniu. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 

 

Dziękuję Panie Skarbniku. Szanowni Państwo doszliśmy do punktu, w którym znajduje się 

temat projektu budżetu na rok przyszły oraz ewentualnie autopoprawek, które zostały 

zaproponowane. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos? Nie widzę zgłoszeń. 

Pozwolę sobie w dwóch słowach wyrazić podziękowanie za prace nad projektem uchwały, 

nad budżetem na przyszły rok, który będzie trudny dla nas wszystkich. Pan Burmistrz 

optymistycznie, oczywiście my też się do tego przyłączmy, że będziemy wspólnie realizować 

ten budżet jak najlepiej, z jak największą korzyścią dla mieszkańców. Natomiast musimy też 

sobie realnie spojrzeć na pewne kwestie związane z tym, o czym mówił bardzo wyraźnie Pan 

Skarbnik. Czyli kwestią inflacji, kwestią rosnącej obsługi długu, bo to jest bardzo znaczący 

wydatek. Na szczęście utrzymujemy dość wysoki poziom inwestycji. Jest to związane przede 

wszystkim ze środkami zewnętrznymi, które Gmina Krobia pozyskała. Natomiast na pewno 

będziemy też zabiegać jako Radni o znalezienie środków na to, żeby wypłacić podwyżki 

pracownikom ze względu przede wszystkim na rosnące koszty życia. Jest to jak najbardziej 

zrozumiałe, aby środki w budżecie na przyszły rok na to się znalazły. Będziemy, myślę nad tym 

jeszcze nie raz dyskutować. No problemem jest to, co Pan Skarbnik też mówił na początku 

czyli minusowy deficyt, który w wydatkach w bieżących jest niestety od 2007 roku nie 

występował w naszej w naszej gminie. Jest to też wypadkowa niestety trudnej sytuacji 

gospodarczej w kraju i także malejących dochodów Gminy, bo to też trzeba jasno wskazać. 

Na pewno jeszcze raz do tego co mówiłem na początku, że będziemy się starać ten nasz 

gminny budżet, jeżeli uda nam się go dzisiaj uchwalić, z głową wydatkować przede wszystkim 

tak, aby jak największa grupa mieszkańców z niego oczywiście pozytywnie mogła korzystać.  

Z mojej strony tyle. Czy ktoś z Państwa jeszcze chciałby zabrać głos? Nie widzę. W związku  z 

tym zamykam dyskusję. Przechodzimy do dwóch głosowań. W pierwszej kolejności 

autopoprawka. Autopoprawka do Uchwały Nr LIV/459/2022 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 

19 grudnia 2022 roku w sprawie uchwały budżetowej Gminy Krobia na rok 2023. Proszę o 

podniesienie ręki naciśnięcie przycisku tych z Państwa, którzy są za podjęciem tej 

autopoprawki. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że 15 głosami „za” 

autopoprawka została podjęta. I teraz projekt uchwały budżetowej. Uchwala Nr 

LIV/459/2022 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 19 grudnia 2022 roku w sprawie uchwały 

budżetowej na rok 2023. Proszę o podniesienie ręki naciśnięcie przycisku tych z Państwa, 

którzy są za podjęciem tej uchwały. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że 15 

głosami „za” uchwała została podjęta. Panie Burmistrzu gratuluję i zapewniam, że z naszej 

strony czyli ze strony Rady Miejskiej na pewno będzie Pan miał wsparcie w realizacji tego 

budżetu. Tak jak powiedziałem w swoim wystąpieniu, oby z jak największą korzyścią dla 

naszych mieszkańców. Proszę przyjąć jeszcze raz gratulacje. Proszę bardzo o zabranie głosu. 



 

Burmistrza Krobi Łukasz Kubiak: 

 

Panie Przewodniczący. Szanowni Państwo Radni. Dziękuję bardzo w imieniu wszystkich też 

moich współpracowników za to pozytywne głosowanie nad projektem, zarówno projektem 

Wieloletniej Prognozy Finansowej na najbliższe lata, jak również nad projektem uchwały 

budżetowej. Mamy uchwalony budżet na przyszły rok. Z tego tytułu bardzo się cieszę. Tak jak 

już powiedziałem też wcześniej to jest też Państwa, przede wszystkim jako Rady Miejskiej  

w Krobi zasługa, że Szanowni Państwo w tych ostatnich kilku tygodniach przyszło nam  

w sposób konstruktywny debatować i podejmować przede wszystkim na poszczególnych 

posiedzeniach Komisji stałych Rady decyzje, które dzisiaj przyczyniły się do tego, że Państwo 

pozytywnie się za tymi uchwałami opowiedzieliście. To była trudna praca Szanowni Państwo, 

ale no tak ktoś powiedział „zgoda buduje, niezgoda rujnuje”. Więc myślę, że ta zgoda nam  

w tych ostatnich tygodniach towarzyszyła i taką mam nadzieję, że ta zgoda będzie nam 

towarzyszyć przez najbliższe 12 miesięcy, abyśmy Szanowni Państwo mogli razem skutecznie 

na ten budżet zrealizować. Chciałbym podziękować tak jak już powiedziałem też wszystkim 

moim współpracownikom Urzędu Miejskiego w Krobi, którzy przyczynili się też razem  

z Państwa Radnymi do tego, że te dokumenty powstały. Dziękuję też wszystkim kierownikom 

wszystkich naszych jednostek organizacyjnych i też pracownikom tych jednostek za to, że też 

tą swoją cegiełkę do tego przyłożyli. Też trzeba pamiętać o wszystkich naszych liderach  

w gminie, czy to w Krobi, czy też w sołectwach. Też dziękuję przede wszystkim Sołtysom, 

wszystkim członkom Rad Sołeckich, członkom Kół Gospodyń Wiejskich, Straży Pożarnych. 

Wszystkim nieformalnym organizacjom i tym formalnym jakimi są nasze organizacje 

pozarządowe działające na terenie całej Gminy za to, że też aktywnie włączyli się poprzez 

składanie swoich wniosków i postulatów do tego, żeby Szanowni Państwo te dwa projekty 

uchwał zostały skonstruowane i dzisiaj tak powiedziałem zostały przegłosowane. I też mam 

nadzieję Szanowni Państwo, że też właśnie z naszymi mieszkańcami skutecznie ten budżet, jak 

powiedziałem wcześniej zrealizujemy. Więc dziękuję i zapraszam do współpracy.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 

 

Dziękuję bardzo Panie Burmistrzu. Proszę Państwa przechodzimy do kolejnego punktu. 

 

Punkt 15 rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie  

i przystąpienie Gminy Krobia do Klastra Energii Powiatu Gostyńskiego. Nad projektem 

uchwały obradowały połączone Komisje Rady. Wydała też opinię pozytywną Komisja 

Rolnictwa i Rozwoju Gminy podczas posiedzenia wspólnych Komisji. Czy ktoś z Państwa 

Radnych chciałby zadać pytanie dotyczące projektu uchwały? Nie widzę zgłoszeń. W związku 

z tym zamykam dyskusję. Przechodzimy do głosowania. Uchwała Nr LIV/460/2022 Rady 

Miejskiej w Krobi z dnia 19 grudnia 2022 roku w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie  

i przystąpienie Gminy Krobia do Klastra Energii Powiatu Gostyńskiego. Proszę  

o podniesienie ręki naciśnięcie przycisku tych z Państwa, którzy są za podjęciem tej uchwały. 

Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Głosowanie Patrycja, okej, dobrze. Dziękuję bardzo. 

Stwierdzam, że 15 głosami „za” uchwała została podjęta. 

 

Punkt 16 rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprostowanie oczywistej omyłki pisarskiej 

w uchwale Nr XLVII/389/2022 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 8 czerwca 2022 roku w sprawie 

wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej niezabudowanej położonej w Krobi. To 

jest jak sam tytuł uchwały głosi uchwała porządkująca oczywistą pisarską omyłkę. Czy ktoś z 

Państwa jeszcze chciałby zabrać głos przedmiocie projektu uchwały? Nie widzę.  



W związku z tym zamykam dyskusję. Przechodzimy do głosowania. Uchwała Nr LIV/461/2022 

Rady Miejskiej w Krobi z dnia 19 grudnia 2022 roku w sprawie sprostowania oczywistej 

omyłki pisarskiej w uchwale Nr XLVII/389/2022 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 8 czerwca 

2022 roku w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej niezabudowanej 

położonej w Krobi. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem tej uchwały proszę  

o podniesienie ręki naciśnięcie przycisku? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, 

że 15 głosami „za” uchwała została podjęta. 

 

Punkt 17 informacje o naliczonych jednorazowych opłatach z tytułu wzrostu wartości 

nieruchomości w związku z uchwaleniem częściowego planu zagospodarowania 

przestrzennego w roku 2021. Proszę Pana Marcina Krzyżostaniaka o zabranie głosu. Pan 

Naczelnik przedstawi pokrótce tą informację. 

 

Naczelnik Wydziału Inwestycji i Gospodarki Przestrzennej Marcin Krzyżostaniak:   
 

Panie Przewodniczący. Wysoka Rado. Przedstawiamy informację wynikającą z artykułu 37 

ustęp 8 ustawy z dnia 27 marca 2003 roku o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. 

W roku 2021 wydano 5 decyzji w sprawie naliczenia jednorazowej opłaty z tytułu wzrostu 

wartości nieruchomości w związku z uchwaleniem, bądź zmianą miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego na łączną kwotę 77.651,40 zł. Decyzje zostały wydane na 

podstawie artykułu 37 ustęp 6 ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. Na 

podstawie artykułu 36 wyżej wymienionej ustawy z tytułu obniżenia wartości nieruchomości 

wskutek uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego nie został 

złożony żaden wniosek o wyliczenie i wypłatę odszkodowania. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 

 

Dziękuję bardzo Panu Naczelnikowi. Czy ktoś z Państwa chciałby zadać pytanie dotyczące 

informacji? Nie widzę zgłoszeń. W związku z tym przechodzimy do kolejnego punktu. 

 

Punkt 18 wolne i wnioski. Kto z Państwa Radnych chciałby zabrać głos? Pan Radny Perdon, 

proszę bardzo mikrofon Panie Radny. 

 

Radny Krzysztof Perdon: 
 

Ja mam takie pytanie do Pana Burmistrza. Nie było mnie przez tydzień, właściwie zgłaszam 

problem dotyczący oświetlenia. Czy w Pudliszkach na ulicy Nowej jest awaria czy planowane 

wyłączenia prądu? 

 

Burmistrza Krobi Łukasz Kubiak: 

 

Tak Panie Radny odpowiadam jest awaria. Awaria jest w trakcie naprawy. Mamy 

potwierdzenie od operatora Enei, że w dniu dzisiejszym ta naprawa miała nastąpić, więc 

mamy nadzieję, że tak też się stało. I tak jak Państwo Radni wrócicie do domu, do Pudliszek 

to awaria między innymi tej spalonej szafy oświetlenia, która się na tym obwodzie znajdowała 

zostanie dzisiaj ta szafa wymieniona. I oświetlenie zgodnie z zapewnieniami Enei ma działać. 

Taką informację otrzymaliśmy, z tego co rozmawialiśmy też między innymi z Panami Radnymi 

z Pudliszek Panem Leszkiem i Panem Jurkiem, to ekipa, która miała się tym zająć z Enei 

pojawiła się dzisiaj w Pudliszkach. Więc mamy nadzieję, że te prace zostały zrealizowane.  



I jeszcze Pan Skarbnik mi podpowiada, że już te prace rozpoczęły się w miniony piątek, więc 

można powiedzieć, że ta naprawa na tyle jest poważna, że wymagała nawet  co najmniej 

dwóch dni naprawy.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 

 

Dziękuję Panie Burmistrzu. Czy ktoś z Państwa Radnych jeszcze chce zadać pytanie? Nie 

widzę. Czy ktoś z sali chcę zadać pytanie? Nie widzę. W związku z tym proszę Państwa 

zamykam punkt wolne głosy i wnioski. Zanim zakończenie wykorzystując czas, w którym 

jesteśmy, czyli czas przedświąteczny chciałbym wszystkim Państwu, mieszkańcom Gminy 

Krobia złożyć życzenia Zdrowych, Spokojnych Świąt, Szczęśliwego Nowego Roku, spełnienia 

wszystkich marzeń, celów, które sobie stawiamy, tej realizacji budżetu, szczęśliwej realizacji 

budżetu, o którym dzisiaj tak długo rozmawialiśmy. Składam te  życzenia o swoim imieniu,  

w imieniu Pana Burmistrza. Także, myślę mieszkańcom mogę złożyć w imieniu Państwa 

Radnych, Państwu Radnym także wszystkiego najlepszego dla Państwa, dla Państwa rodzin, 

dla wszystkich mieszkańców jeszcze raz Wesołych Świąt. Proszę Państwa zanim zakończę 

sesję przypominam jeszcze proszę o krótkie pozostanie po sesji. Koniczność jest do omówienia 

jednego punktu związanego z energią odnawialną, o którym mówiliśmy na połączonych 

Komisjach, więc proszę o nie opuszczanie sali. 

 

Punkt 19 zakończenie. Dziękuję wszystkim za przygotowaną dzisiaj sesję. Dziękuję Państwu 

Radnym za podjęte uchwały. Zamykam LIV sesję Rady Miejskiej. Dziękuję. 


